
2012/21940-342 Využívání elektronických aukcí na MPSV 
 
Dotaz: 

(ze dne 15. 3. 2012) 
 

Žadatel se na základě zákona o svobodném přístupu k informacím dotazuje 
na využívání elektronických aukcí Ministerstvem práce a sociálních věcí. 
 
Odpověď ředitele odboru centrálních nákupů, právní podpory a správy 
majetku: 
 
Vážený pane, 

zasílám Vám odpovědi k Vašim dotazům ve věci využívání elektronických aukcí, se 

kterými jste se obrátil na naše ministerstvo.  Uvádím je v obdobné struktuře, v jaké 

jste nám položil příslušné otázky. 

1. Využívá váš úřad elektronických aukcí? Pokud ano: 

Do dnešního dne nebyla v rámci veřejných zakázek zadávaných Ministerstvem práce 

a sociálních věcí využita elektronická aukce. Naši první zkušenost s tímto nástrojem 

budeme mít až nyní při hodnocení nabídek veřejné zakázky na centrální dodávky 

elektrické energie. Proto na další odpovědi k otázkám, které blíže rozvíjejí téma 

využívání elektronických aukcí, odpovídáme spíše z pohledu našeho budoucího 

záměru.    

 

1.1. Na jaké komodity (utility, HW, potraviny, …) – MPSV předpokládá využití 

elektronických aukcí zejména při nákupu energetických komodit (elektřina, 

zemní plyn), dále pak vybraných komodit prostředků ICT technologie a 

spotřebního materiálu, 

1.2. Jakého aukčního portálu využíváte (proe.biz, EZAK, …) – MPSV nemá 

smluvně zajištěn žádný aukční portál. U nyní realizované zakázky na 

dodávku elektrické energie bude využita při hodnocení nabídek elektronická 

aukce, a to cestou nástroje proe.biz, který je smluvně zajišťován 

prostřednictvím externího administrátora zakázky. Pracoviště ministerstva, 

v jehož působnosti je zadávání veřejných zakázek a nákupy testují příslušné 

elektronické nástroje, ale zároveň studují možnosti využívání pro obdobné 

účely navrhovaná elektronická tržiště. 

1.3. Jaká byla průměrná úspora v procentech? – nejsou k dispozici žádné údaje – 

dosud nebyla realizována elektronická aukce.  

 

2. Využíváte nějakého jiného elektronického nástroje na vypisování veřejných 

zakázek? 

Pokud byste uvažovali o pořádání elektronických aukcí, jaké by byly vaše 

preference? 



Z hlediska elektronických nástrojů pro zadávání veřejných zakázek využíváme služby 

externích společností pro zajištění Profilu zadavatele, jakož i zpřístupňování 

zadávacích dokumentací dálkovým způsobem jejich zájemcům. V rámci záměru 

týkajícího se využívání  elektronických prostředků jako podpory při zadávání 

veřejných zakázek preferujeme realizovat komplexní celoresortní řešení umožňující 

realizaci zajištění elektronických úkonů zadávacího řízení na jednom společném 

místě (nástroji) pro všechny zadavatele resortu (řízené organizační složky a 

příspěvkové organizace), jehož součástí bude i nástroj pro hodnocení nabídek 

elektronickou aukcí.   

 

 S pozdravem 

 


